
MUISTIO Kuninkaankylän Kyläilta 

tiistai 24.10.2023 klo 18:00–19:35 

 

Tämä muistio on vapaamuotoisesti kirjoitettu, eikä sisällä välttämättä täydellisiä lauseita. 

 

Kuninkaankylä kyläilta järjestettiin Viiri-talossa tiistai 24.10.2023 klo 18:00–19:35. Tarjolla oli kahvia ja 

tiikerikakkua. Sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja toivotti aluksi kaikki osallistujat tervetulleiksi 

Kuninkaankylän kyläiltaan ja esitteli läsnäolevat kaupungin edustajat, 12 henkilöä: kaupunginjohtaja, sivistys- 

ja hyvinvointikeskuksen johtaja, koulutuspäällikkö, varhaiskasvatuspäällikkö, kulttuuri- ja vapaa-aikatoimen 

päällikkö, maahanmuuttokoordinaattori, hyvinvointisuunnittelija, hyvinvointikoordinaattori, 

viestintäsuunnittelija, suunnitteluinsinööri, ympäristöpäällikkö ja kulttuurille suunnatun perinnön 

koordinaattori. Lisäksi esiteltiin SILMU ry:n kyläneuvoja.  

Viiri-taloon oli tullut kuninkaankyläläisiä 17 henkilöä ja etänä Teamsin kautta osallistui 3 henkilöä. Kaiken 

kaikkiaan paikalla oli 32 henkilöä. 

Ennakkokysymykset 
Seuraavaksi käytiin läpi kaupungille ennakkoon toimitetut kysymykset Ruotsinpyhtään maamiesseuralta. 

Maamiesseura  toimii Teutjärven alueella (Ruotsinkylä, Kuninkaankylä, Hämeenkylä, Koskisto, Niemistö, 

Kuninkaankylä)  

1. Kuntoradan säilyminen 

Kysymys: 

Miten tulevaisuudessa pyritään kaupungin puolesta turvaamaan Ruotsinkylän Kuntoradan 

säilyminen? Rata on tehty vuonna 1991 talkoilla kylän ja valtion avustuksella.  

Vastaus: 

- Meillä on kentänhoitaja kaupungilla, mutta kylissä yhdistykset hoitavat ja kaupunki avustaa. Jos 

jatkossakin löytyy tekijöitä kylistä, niin rahoituskin löytyy. 

Lisäkysymys: 

- Kuntorata on tällä hetkellä valaistu elohopealampuilla. Voisiko vaihtaa Led-lamppuihin? 

Vastaus: 

- Ympäri kaupunkia on uusittu valot Led-valoihin. 

Lisäkysymys: 

- Latukoneita kiskova moottorikelkka on palvelut 20 vuotta. Voisiko huoltaa tai hankkia uusi? Saako 

kaupungilta rahoitusta? 

Vastaus: 

- Kaupunki on ostanut ja lainannut kelkkoja, järjestys ja lukumäärä pitää kysyä kenttäpäälliköltä. 

 

2. Elimäen tien parantaminen 

Kysymys: 

Ruotsinkylästä Ruukkiin kulkeva Elimäentie on pahasti rapistunut, uusia kuoppia syntyy jatkuvasti, 

vaikka niitä pyritään peittämään öljysoralla. Talvikunnossapito on syrjäseuduilla heikentynyt eli sitä 

tehdään, kun ehditään, jos ehditään. Miten kaupunki voisi edesauttaa teiden parantamista? Toki 

tienkäyttäjä linjalle on tehty ja tehdään valituksia teiden kunnosta.  

Vastaus: 

Uudenmaan ELY-keskuksella ei ole perusparannukseen hanketta, eli kuoppiin ja painaumiin. ELY:llä 

on niukat resurssit ja yleensä hankkeet sijoittuvat vilkkaasti liikennöidyille teille. ELY:llä on tiedossa 



Elimäentien tilanne. 

Lisäkysymys: 

- On merkitystä millä kulkuneuvolla ja millä nopeuksilla tiellä liikkuu. Elimäentiellä liikkuu öisin 

raskasta liikennettä, joka aiheuttaa paljon meluhaittaa. Mitä sille voisi tehdä? 

Vastaus: 

- Liikenneturvallisuustyöryhmä tekee yhteistyötä ELY-keskuksen kanssa, muun muassa 

nopeusrajoitustarkkailua. Voi siirtää nopeusrajoitustauluja tieosuuksiin, joissa toivotaan seurantaa. 

 

3. Virkavalta 

Kysymys: 

Poliisin vasteaika on maaseudulla pidentynyt, joten tarvittaessa virkavaltaa, se tulee viiveellä. Miten 

kaupunki voi vaikuttaa virkavallan saapumiseen nopeammin tarpeen niin vaatiessa? 

Vastaus: 

- Tämä on tunnistettu ongelma, joka esiintyy täällä ja muualla. On esimerkkejä, joista on 

keskusteltu poliisijohdon kanssa. Poliisin määrärahoja on lisätty ensi vuodelle. Vantaa sisältyy 

meidän poliisipiiriin. Meillä on suhteessa ollut turvallisempaa. Heikennyksiä ei tule. Ensi vuoden 

alusta tulossa parempi palvelutaso, kuten muun muassa lyhyemmät vasteajat.  

 

4. Seurantalojen avustaminen 

Kysymys: 

Seurojen talot ovat tärkeitä paikkoja alueen asujille, kaupungissa on aiemmin noussut esiin 

seurantalojen avustaminen tärkeinä kohteina ja kylien kokoontumispaikkoina. Kustannukset eri 

aloilla ovat nousseet, joten ylläpito ja korjausrakentaminen vaativat enemmän taloudellisia 

panostuksia. Onko kaupungilta apua saatavilla myös keskusta-alueen ulkopuolelle? 

Vastaus: 

Nuorisoseurantalojen osalta kaupunki on avustanut viidesosan seuratalojen käyttökustannuksista. 

Tämä ei koske Maamiesseuran taloa tai VPK-taloja. Tehkää avustushakemus, jos nuoret käyttävät 

tiloja. 

Kommentti: 

Maamiesseuran talo on saanut tukea ELY-keskukselta esim. katon korjaukseen. Maamiesseuran 

talon kellarissa on kuntosali, jota nuoret käyttävät. 

Silmu ry:n vastaus: 

Vaikeata arvioida voiko saada Silmulta avustusta, riippuu siitä, paljonko varoja on jaettavissa ja mitä 

muita hakemuksia on. Ylläpitokustannuksiin ei myönnetä. Kannattaa olla yhteydessä Silmuun ja 

keskustella mahdollisuuksista.  

 

5. Viirilän palvelukeskus  

Viirilän palvelukeskus on rapistumassa ulkokuoreltaan, se on kuitenkin kaupungin omistuksessa, 

pyritäänkö sitä kunnostamaan ja millä aikataululla? 

Vastaus: 

Tämä on kiinteistö, joka on tulossa myyntilistalle. Vie muutama vuosi, kunnes tulee myyntiin. 

 

Terveiset tilapäällikölle: 

Mitä, jos ei mene kaupaksi viidessä vuodessa? 

Tärkeä paikka meille, koska siellä kokoontuu monet yhdistykset, tieosuuskunta ja siellä järjestetään 

tilaisuuksia, kuten esim. muistitilaisuuksia. 

Kyläläiset ovat tehneet talkootyötä sisätiloissa. 



Löytyykö vastaavaa paikkaa, jossa maksuttomat tilat? 

Korjatkaa nyt edes rännit ym. 

 

Tilannekatsaus maahanmuuttopalveluihin 
Ennakkokysymysten jälkeen maahanmuuttokoordinaattori kertoi tilannekatsauksen maahanmuuttajista 

Loviisassa. Ilmeni, että Vapaaehtoistyön Auttajien ilta järjestetään kerran kuukaudessa yhdessä Agricolan 

suomalaisen seurakunnan kanssa. Jos haluaa tulla mukaan voi olla yhteydessä 

maahanmuuttokoordinaattoriin tai kotoutumisohjaajaan. 

Kysymys: 

Löytyykö asuntoja maahanmuuttajille? 

Vastaus: 

Kaikille on löytynyt asunto, jotka ovat halunneet jäädä Loviisaan. 

Koulutusjohtaja kertoi valmistavasta koulutuksesta Ruukin koululla ja Harjurinteen koululla. 

 

Miten toivoisit Loviisan kylien kulttuuripalveluita kehitettävän siihen tarkoitetulla perinnöllä?  
Seuraavaksi Kulttuurille suunnatun perinnön koordinaattori toi ajatuksia siitä, miten kylien 

kulttuuripalveluita voisi kehittää ja esitteli kulttuuripalveluiden kehittämiseen suunnattua perintöasiaa:  

Loviisan kaupunki on saanut valtioneuvoston päätöksellä käytettäväkseen erään perinnön osan. Ehtona 

perinnön luovuttamiselle oli, että se tulee käyttää kulttuuripalveluiden kehittämiseen. Kaupunginhallitus 

(7.2.2022 § 25) on päättänyt hyvinvointilautakunnan ehdotuksesta (nykyisin kulttuuri- ja vapaa-

aikalautakunta) perinnön käyttämisen raameista. Perinnöstä 100 000 euroa käytetään loviisalaisten kylien 

hyväksi. 

Kulttuuri ja vapaa-aikalautakunta valikoi mielestään parhaimmat ehdotukset ja suorittaa mahdollisesti vielä 

neuvoa antavan äänestyksen niistä ennen lopullista päätöksentekoa. 

Ehdotuksien vaatimukset 

• Jokainen loviisalainen yksityishenkilö, yhteisö, järjestö, tai yhdistys voi ehdottaa, miten perintörahaa 

kyläyhdistysten ja/tai kylien etua puoltavien kulttuuripalveluiden kehittämiseen tulisi käyttää. 

• Loviisalaisten kylien hyväksi on käytettävissä yhteensä 100 000 euron suuruinen perinnön osa. 

Ehdotuksen toteuttaminen voi vaatia koko tarkoitukseen osoitetun perintösumman (100 000 euron) 

tai vaan osan siitä. 

• Ehdotuksen tulee toteutua maantieteellisesti kunnan alueella, olla kunnan toimivallassa ja 

säännösten ja lainsäädännön mukaisia. 

• Idean tulee olla epäkaupallinen ja toteuttaa yleishyödyllistä tarkoitusta. 

Ehdotuksen jättäminen 

• Ehdotukset voi tehdä digitaalisesti osoitteessa loviisa.fi/kyselyt. 

• Ehdotuksen voi laatia myös vapaamuotoisesti. Vapaamuotoiset ehdotukset lähetetään kulttuurille 

suunnatun perinnön koordinaattorille Tuula Åminnelle, joko sähköpostitse 

tuula.aminne@edu.loviisa.fi , tai postitse Tuula Åminne/ Lovisavikens skola, PB 77, 07901 Loviisa. 

Kuvaa ehdotusta lyhyesti. Kerro ehdotuksen arvioitu budjetti ja kohderyhmä. Ehdota 

toteuttamispaikkaa ja –tapaa sekä aikataulua. Kerro myös kuka antaa lisätietoja ehdotuksesta. (nimi, 

sähköpostiosoite ja puhelinnumero) Ilmoita lisäksi jos edustat yhdistystä, järjestöä vai yhdistystä. 

Ehdottajan nimeä ei julkisteta ilman hänen suostumusta. 



• Jätä ehdotuksesi viimeistään 1.12.2023. 

• Lisätietoja, Tuula Åminne, Kulttuurille suunnatun perinnön koordinaattori, 040 358 4802, 

tuula.aminne@edu.loviisa.fi 

Silmu ry:n ja Silmu kylät ajankohtaiset asiat 
Kyläneuvoja kertoi Silmu ry:n ja Silmu kylät ajankohtaisista asioista, kuten esim. Kyläkysely 12.12. asti ja 8.11. 

kyläsuunnitelma info. 

Kyläsuunnitelmia tehtiin paljon kymmenen vuotta sitten. Näitä on tehty noin kymmenkunta. Aktiivikylissä 

on päivitetty. On suuri tarve tehdä kevyemmät versiot. Yhden A4 kokoinen taulukko riittäisi. Malleja ja 

esimerkkejä löytyy. Kyläläiset tekevät itse. 

Koulutuskokonaisuuksista Kuninkaankylään sopivia olisi esimerkiksi Toimintaa taloihin ja Varanhankinta. 

Kysymys: 

- Onko maamiesseuralla mahdollista saada avustusta nuorten toimintaan sählyä, lapsille, nuorisolle ja 

aikuisille? Lämmityskulut ovat nousseet ja palkkiota ohjaajille? 

Vastaus: 

- Toimintaa varten ei saa. 

- Fyrkka rahoitusta nuoret voivat itse hakea avustusta esim. uudet sählymailat. 

- Ruukissa kyläyhdistys toteuttaa nuorisoiltoja ja kaupunki avustaa toimintaa. Ollut tauolla, uusi hakemus 

tullut, joten toiminta on jatkumassa.  

- Muistutettiin kulttuurin perintörahahausta. 

Hyviä asioita Kuninkaankylässä 
Sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja pyysi osallistujia kirjoittamaan lapulle hyviä asioita 

Kuninkaankylässä. Maahanmuuttokoordinaattori luki sitten ääneen lapuille kirjoitetut asiat: 

• Kylälle on tullut uusia asukkaita, tyhjille taloille tuntuu riittävän ottajia ja seurantalille, kaukalolle on 

käyttöä. 

• Rehelliset ihmiset/ärliga bybor, tilaa hengittää ja taivas näkyy/rum att andas och himlen syns, 

hyväntahtoiset ihmiset/människor med god vilja 

• Yhteinen venelaituri, jääkiekko/tennis kaukalo, nuorisoseurantalo, Kuninkaankylän asukkaat 

• Järvi ja peltomaisema 

• Uimaranta 

• Palvelulinja 

• Hyvä veneranta 

• Hyvä uimaranta Riissalmi 

• Hyvä pyöräilymaasto 

• Rauhallinen maalaiskylä 

• Hyvää: kaukalo, huonoa: pukukoppi 

• Kotiseutumuseo, varsinkin sen avajaistapahtuma 

• Riissalmen uimaranta, jääkaukalo ja hiihtoladut 

Palvelulinja ja ulkoiluystävätoiminta 

Seuraavaksi hyvinvointikoordinaattori kertoi palvelulinjasta ja ulkoiluystävätoiminnasta. 

Palvelulinja 

Loviisassa liikennöi ensisijaisesti ikäihmiselle suunnattu palvelulinja. 

Maksat matkasta linja-autotaksan mukaisen maksun kuljettajalle. Kyyti tilataan kuljettajalta edellisenä 

arkipäivänä klo 16:een mennessä. Maanantain kyydit voidaan tilata myös maanantaiaamuna klo 7.30–7.45 

välisenä aikana. Linjataksi hakee sinut sovitusta osoitteesta.  



 

Maanantai Ruotsinpyhtään pohjoisosa/ Ahvenkoski – Loviisa – Ahvenkoski/ Ruotsinpyhtään pohjoisosa  

Lähtö klo 9.15, paluu Loviisasta klo 12. 

Kuljettajan puhelinnumero on 0440 555 333 

Lisätietoa: https://www.loviisa.fi/asuminen-ja-ymparisto/liikenne/joukkoliikenne/ 

Onko kaupungin järjestämä kuljetus, kun on markkinat kaupungissa? 

Suunnitteluinsinöörin vastaus: Kyllä 

Ulkoiluystävätoiminta 

Hyvinvointikoordinaattori kertoi ulkoiluystävätoiminnasta. Ulkoiluystävä ulkoilee yhdessä ikäihmisen kanssa 

sovittuna aikana oman aikataulun puitteissa. Ulkoilu voi olla vaikka pieni kävelylenkki lähiympäristöön tai 

vaikka vain lähipuistossa istuskelu ja mukava jutustelu. 

Haluatko ryhtyä ulkoiluystäväksi tai haluaisitko ulkoiluystävän? 

Ota yhteyttä hyvinvointikoordinaattoriin Sara Tallsten, puh. 040 676 4561, sara.tallsten@loviisa.fi. 

Lisätietoa:  

https://www.loviisa.fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/hyvinvoinnin-edistaminen/ulkoiluystavatoiminta/ 

Kansalaisopiston rehtorin terveiset 
Loviisan kansalaisopisto kuulee mielellä kurssitoiveita. 

Ruukin koululla tulossa kolmen kerran valokuvauskurssi alkaen 11.11. klo 10, 21 euroa 

Osallistujan kommentti tilaisuuden lopuksi: 

Kiitän kaupunkia, että olette tulleet tänne. Hienoa, että kaupunki kunnosti ja asfaltoi jääkiekkokaukalon 

pohjan seuratalon vieressä. Kaikki talvi-illat aikamoinen meno päällä ja kesäsisin voi käyttää tenniskenttänä. 

Asfaltti meni alun perin notkolle ja kertyy sadevettä. Voisiko kaupunki tuoda kuormallisen asfalttia, jotta 

saisimme parannettua pohjaa? 

 

Muistion vakuudeksi 23.11.2023 

Hyvinvointikoordinaattori 
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